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Middenbeemster, 20 maart  2012 

Aan de raad

Inleiding en probleemstelling 

Op  22  februari  2011  heeft  het  college  van  Burgemeester  en  Wethouders  een  startnotitie 
duurzaamheid  ter  opiniering  voorgelegd  aan  de  raad.  Besloten  is  de  startnotitie  uit  te  laten 
werken in een beleidsnotitie duurzaamheid en daarin tevens de resultaten van de conferentie 
“Beemster  Bronnen”  van  19  mei  2011  jongstleden  mee  te  nemen.  Daarna  zijn  uiteindelijk 
gezamenlijk vijf  speerpunten bepaald die moeten leiden tot concrete beleidsafspraken en een 
uitvoeringsprogramma op het gebied van duurzaamheid. Deze vijf speerpunten zijn:
1)
 “Energie neutraal vierde kwadrant”:  als integraal project. Waarbij alle vormen en combinaties 
van duurzaamheid en duurzame energie belangrijk kunnen zijn. Verwacht wordt dat een concreet 
actieplan  wordt  samengesteld  zodat  doelen  ook  gehaald  kunnen worden.  Een uitwerking  op 
zowel  procesniveau  als  op  inhoudelijk  niveau  zal  nodig  zijn.  Belangrijk  is  dat  de  Beemster 
Compagnie (projectbureau gemeente Beemster/  Bouwfonds) hierbij  vanaf het begin betrokken 
wordt. Het zal van belang zijn om door middel van de juiste communicatie draagvlak te vergroten 
voor de te nemen duurzaamheidstappen. 
2)
Biovergisting: De rol van de gemeente Beemster is met name faciliterend. Op dit moment zijn er 
verschillende partijen bezig om de kansen van biovergisting in de Beemster en omstreken te 
onderzoeken.  Cono  Kaasmakers  heeft  reeds  initiatief  genomen  om  met  een  aantal 
melkleveranciers  de haalbaarheid te onderzoeken.  Daarbij  zijn ook andere spelers betrokken. 
Zoals  de projectgroepleden van “Energie  en Landschap”  en de  provincie  (energyboard,  co2 
servicepunt).  Daarbij  zal onder andere gekeken worden of de restwarmte van de kaasfabriek 
nuttig en efficiënt ingezet kan worden voor met name het toekomstige Vierde kwadrant. De vraag 
is om helderheid in de haalbaarheid van biovergisting in de gemeente Beemster te geven en om 
te onderzoeken wat de rol van de gemeente in dit proces zou kunnen en moeten zijn om de 
ontwikkeling van biovergisting zoveel mogelijk te stimuleren. 
3)
Zonne-energie: De inzet moet zijn om op een slimme, ludieke manier zonne-energie zo breed 
mogelijk in de gemeente toe te gaan passen. Op een manier dat de aanschaf van zonnepanelen 
rendabel is/wordt. Verlangd wordt om een projectplan te maken waarin concrete acties inzichtelijk 
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worden gemaakt. Met name de mogelijkheid van slimme en goedkope aanschaf zal naar voren 
moeten komen die daarbij door de gemeenschap wordt geaccepteerd. Inzet zal tevens op proces 
en communicatie niveau plaatsvinden. 
4)
Aardwarmte  (warmte-koude  opslag  +  geothermie):  Warmte-koude  opslag  is  doorgaans  een 
rendabele duurzame energiebron bij nieuwbouw.  
Anders dan bij een directe vraag (nieubouw) kan de vraag gesteld worden in hoeverre deze vorm 
rendabel is en op grote schaal gebruikt zou kunnen worden gebruikt. Er zijn op dit moment in de 
gemeente door particulieren al een aantal initiatieven genomen. 
5)
Financiering: Gevraagd wordt om te adviseren over de beste manier om een fonds op te zetten 
om van daaruit duurzaamheidmaatregelen te stimuleren en te financieren. De gedachte bestaat 
dit via een revolving fund te doen. Hoe doe je dit en wat kun je er mee ? 

Oplossingsrichting
Uitbesteden
Om  u  zo  goed  mogelijk  te  kunnen  informeren  stelt  het  college  voor  de  beleidsnotitie 
duurzaamheid voor een deel door een professionele externe partij te laten maken. Vanwege een 
gebrek  aan  vooral  specialistische  expertise  binnen  de  sector  grondgebied  is  het  niet 
mogelijk/efficiënt  gebleken  de  uitwerking  van  de  vijf  boven  genoemde  speerpunten  zelf  te 
realiseren. 
Uitgangspunt hierbij is dat alleen voor de specialistische kennis ondersteuning nodig zal zijn. In 
de offertes is door middel van een goede taakafbakening daarin duidelijkheid gegeven.
Omdat de ontwikkeling van het  duurzaamheidsbeleid prioriteit  heeft  is  het  belang een goede 
uitwerking evident.  

Keuze adviesbureau
Er heeft  een offerteaanvraag plaatsgevonden bij  drie gerenommeerde adviesbureaus;  Search 
consultancy  BV,  DWA  installatie-  en  energieadvies  en  Build  Desk  B.V..  Deze  drie  goed 
gekwalificeerde  bureaus  hebben  op  basis  van  de  vijf  genoemde  speerpunten  een  offerte 
ingediend en onze keuze  is gevallen op het adviesbureau DWA installatie- en energieadvies. 

Aan  het  bepalen  van  de  keuze  voor  dit  bureau  hebben  een  aantal  redenen  ten  grondslag 
gelegen. 

• De offerte is helder en duidelijk. De vooraf door de gemeente geformuleerde speerpunten 
komen duidelijk in de offerte terug. 

• De  doelstellingen  en  het  beoogde  resultaat  zijn  duidelijk.  De  speerpunten  zullen 
uitmonden in een concrete plannen van aanpak (beleidsnotitie duurzaamheid).

• DWA heeft de juiste expertise zowel op beleid, technisch, communicatief en financieel 
gebied.

• Het bureau komt als zeer gekwalificeerd over en heeft een zeer goede naam.
• Het  bureau  DWA kan  bogen  op  mooie  recensies  en  ervaringen  in  het  werkveld  bij 

soortgelijke projecten.
• Op basis van de uiteindelijk prijs kwaliteit verhouding valt de keuze op DWA.

Afbakening werkzaamheden
In  de offerte  van DWA is  ook een taakafbakening   tussen DWA en de gemeente Beemster 
opgenomen. Voor een deel zullen dus werkzaamheden door de gemeente worden uitgevoerd. 
Het gaat dan met name om werkzaamheden op het organisatorische en administratieve vlak. 
Door een deel van de uren in eigen beheer te houden scheelt dit aanzienlijk in de kosten. 
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Het offertebedrag bedraagt € 24.452,-  exclusief BTW.  

Rol HVC 
Vanuit ons aandeelhouderschap komen wij in aanmerking voor deskundige ondersteuning van de 
ontwikkeling van het duurzaamheidbeleid; met name op het gebruik van duurzame energie. De 
HVC ontwikkelt op dit moment een energievisie voor de gemeente Beemster. Hierin worden de 
kansen voor duurzaamheid en gebruik van duurzame energie geïnventariseerd.  Hierbij  wordt 
rekening gehouden met de door ons aangegeven prioriteiten. Het rapport zal voor een groot deel 
ook als uitgangspunt kunnen dienen voor de ontwikkeling van het duurzaamheidbeleid dat door 
DWA vorm gegeven gaat worden. Daarnaast kan de expertise van de HVC ons tevens bij staan 
bij andere duurzaamheids vraagstukken.

Planning: 
De planning van de uitvoering van het plan is zeer belangrijk. Onze nadrukkelijke wens is dat in 
mei  2012  een eindversie  van de  beleidsnotitie  kan  worden  aangeleverd.  Het  is  namelijk  de 
bedoeling  dat  de  beleidsnotitie  duurzaamheid  voor  het  zomerreces  aan  de  Raad  is 
gepresenteerd. De opdrachtverstrekking zal ook op voorwaarde hiervan plaatsvinden. 

Kosten uitvoering duurzaamheidbeleid 
Na de afronding van de beleidsnotitie duurzaamheid zal de notitie met uitvoeringsprogramma met 
de  bijbehorende  financiële  consequenties  voor  krediet  aan  de  raad  worden  voorgelegd. 
Tegelijkertijd  zal  tevens  krediet  worden  gevraagd  voor  een  al  afgerond  collegevoorstel 
“energiebesparende maatregelen gemeentehuis”. Omdat het krediet in beide gevallen onder de 
noemer  duurzaamheid  valt  is  het  voorstel  om  beide  voorstellen  met  kredietaanvragen 
tegelijkertijd aan de raad aan te bieden.  

Meetbare doelstelling

Een  concreet  breed  gedragen  beleidsnotitie  met  concrete  beleidsafspraken  en  een 
uitvoeringsprogramma  en  kostenoverzicht  op  de  afzonderlijke  vijf  genoemde  speerpunten 
(conform de ingediende offerte).

Financiële consequenties

Bestuurlijk is uitgesproken, dat een deel van de opbrengsten van de verkoop van de NUON- 
aandelen aangewend zouden moeten worden voor uitvoering van het duurzaamheidbeleid. De 
raad heeft bij besluit van 24 maart 2011 deze opbrengsten inzichtelijk gemaakt door een wijziging 
van de begroting 2011. Daarbij is een deel van de algemene reserve aangeduid als zijnde de 
opbrengst van de verkoop van deze aandelen. Voorgesteld wordt om de kosten van € 24.452,- 
exclusief BTW uit de algemene reserves te financieren.

Overige consequenties

De werkwijze van het adviesbureau zal tevens inhouden dat er wel een ondersteuning wordt 
verwacht  van  diverse  interne  vakdisciplines  binnen  de  gemeente.  Er  zullen  gesprekken, 
vergaderingen en interviews plaatsvinden met medewerkers binnen de gemeente. 

Monitoring evaluatie

Gedurende de realisatie van de beleidsnotitie duurzaamheid zal de uitvoering en de bereikte 
resultaat  continue  worden  geëvalueerd  en  gemonitord.  Op  grond  daarvan  is  aanpassing  en 
bijstelling mogelijk.
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Voorgesteld besluit

U wordt gevraagd in te stemmen met het maken van een beleidsnotitie duurzaamheid door DWA 
en de kosten van € 24.452 euro excl btw ten laste te laten komen van de speciaal gereserveerde 
NUON gelden in de algemene reserves.

Communicatie

Na instemming van de raad, brief naar adviesbureau om de opdracht te bevestigen.
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